

- CSSCI来源期刊
- 全国中文核心期刊
- 中国人文社会科学核心期刊

# 经济与管理研究

RESEARCH ON ECONOMICS  
AND MANAGEMENT

2013 · 10

# 经济与管理研究

1980年7月创刊

2013年第10期 总第251期

2013年10月6日出版(月刊)

CSSCI 来源期刊

全国中文核心期刊

中国人文社会科学核心期刊

## 宏观经济

地方官员结构与中国省际财政分权

..... 王安 魏建 · 5 ·

垄断与行业收入差距影响因素的实证研究

..... 于良春 张濛 · 15 ·

## 公共经济与管理

基本医疗保险对医疗消费的影响

——基于 CHNS 微观调查数据 ..... 苏春红 李齐云 王大海 · 23 ·

一个关于养老改革的外文文献综述

——基于人口结构、决策环境以及新自由主义的视角 ..... 邹铁钉 叶航 · 31 ·

美国文官制度改革的专业主义价值：演进与评析

..... 潘娜 朱立言 · 43 ·

工商行政管理的监管逻辑 ..... 张国山 · 49 ·

## 产业经济

中国铁路客运服务实行差别定价问题研究

——一个时间价值参照点依赖视角 ..... 陈小君 林晓言 · 54 ·

中国光伏企业商业模式创新研究 ..... 史言信 · 65 ·

## 农村经济

兼业程度、地权期待与农户的土地退出意愿 ..... 刘同山 孔祥智 张云华 · 71 ·

农村劳动力转移影响粮食产量了吗？

——基于中国主产区面板数据的实证分析 ..... 程名望 张 帅 潘 焜 · 79 ·

农户过量配比农药影响因素分析 ..... 王永强 朱玉春 · 86 ·

## 金融

外部融资对就业状况和工资报酬的影响：

——源自异质性制造行业的证据 ..... 李 巍 张志超 · 92 ·

商业银行资产负债表结构与货币政策传导渠道

——基于银行贷款渠道的视角 ..... 廖 慧 马泽昊 郑子龙 · 101 ·

## 企业管理

基于 Fishbein 合理行为模型的消费者响应企业社会责任的机理研究

..... 刘建花 杨蕙馨 · 108 ·

财务困境上市公司财务报告舞弊预警模型研究 ..... 房琳琳 · 116 ·

产权性质、政治关联与信息披露质量 ..... 司 茹 · 122 ·

# Research on Economics and Management ( Monthly )

No. 10 October 2013

## CONTENTS

- Composition of Local Officials and China's Fiscal Decentralization  
..... WANG An, WEI Jian(5)
- Empirical Research on Monopoly and Influencing Factors of Industry Income  
Distribution Gap ..... YU Liang-chun, ZHANG Meng(15)
- The Influence of Different Basic Medical Insurance on Chinese Residents' Medical Consumption —Based on the CHNS Data ..... SU Chun-hong, et al. (23)
- A Foreign Literature Review of Pension Reforming —Based on the Demography, Decision Environment and New Liberalism Aspect ..... ZOU Tie-ding, YE Hang(31)
- Value of Professionalism in the American Civil Service Reform; Evolution and Criticism  
..... PAN Na, ZHU Li-yan(43)
- Surveillance Logic of Industry and Commerce Administration  
..... ZHANG Guo-shan(49)
- Study on the Differential Pricing of Passenger Services in China —Based on the Reference Dependence of Value of Transport Time ..... CHEN Xiao-jun, LIN Xiao-yan(54)
- A Research on Business Model Innovation of China's PV Enterprises  
..... SHI Yan-xin(65)
- The Degree of Part-time Business, Aspiration of Land Rights and Farmers' Willingness of Land Out ..... LIU Tong-shan, et al. (71)
- Does Migration of Rural Labor Affects the Grain Yield? —An Empirical Analysis Based on Panel Data of Main Production District in China  
..... CHENG Ming-wang, et al. (79)
- Influencing Factors of Farmers' Pesticides Overuse  
..... WANG Yong-qiang, ZHU Yu-chun(86)
- Impact of External Financing on the Employment and Wage —Evidence from the Heterogeneity Manufacturing Industry ..... LI Wei, ZHANG Zhi-chao(92)
- The Balance Sheet Structure of Commercial Banks and Monetary Policy Transmission Channels —Based on the Perspective of Bank Lending Channel  
..... LIAO Hui, et al. (101)
- A Study on the Mechanisms of Consumer Reactions to Corporate Social Responsibilities Based on Fishbein's Model of Reasoned Action ..... LIU Jian-hua, YANG Hui-xin(108)
- Financial Reporting Fraud Early Warning Model Research on Listed Company in Financial Distress ..... FANG Lin-lin(116)
- Ownership Property, Political Connections and Disclosure Quality ..... SI Ru(122)